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Eğitim alanında kalite ve akreditasyon her geçen gün önem kazanmaktadır. 

Yenilikçi ve işlevsel stratejilerin geliştirilmesinde paydaş memnuniyetlerinin 

değerlendirilmesi oldukça önemlidir. 

 
 

Bu rapor Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü tarafından sunulan eğitim 

öğretim hizmetleri başta olmak üzere sunulan diğer hizmetlerin; iç paydaşlarımız 

olan lisansüstü öğrencileri, öğretim üyeleri, idari personelin görüşlerine ek 

olarak Enstitümüz mezunlarının değerlendirilmesi ile öz değerlendirme yaparak 

eksik veya aksayan yönlerin düzeltilmesine yönelik çözümler bulunması 

amacıyla hazırlanmıştır. 

 
 

Raporun hazırlanmasında lisansüstü öğrencilerimize, öğretim üyelerimize ve 

idari personelimize ve Enstitümüz mezunlarına gönüllü katılım esasına göre 

uygulanan anketlerin sonuçları kullanılmıştır. 

 
 

Dört ana kısımdan oluşan raporun birinci kısmında lisansüstü öğrencilerimize, 

ikinci kısımda eğitim-öğretim faaliyetlerini yürüten öğretim üyelerimize, üçüncü 

kısımda Enstitümüz bünyesinde görev yapan idari personelimize, dördüncü 

kısımda Enstitümüz mezunlarına yöneltilen sorular ve sorulara verilen cevaplar 

ile oluşturulmuş grafikler sunularak, sonuçlar değerlendirilmiştir. Bulguların 

daha iyi anlaşılması ve değerlendirilmesi için raporda mümkün olduğunca görsel 

grafiklere yer verilmiştir. 

 
 

Yapılan çalışma sonucunda elde edilen verilerin Enstitümüzün kurumsal yapısının 

idamesinde ve Enstitümüzce sağlanan hizmetlerin kalitesinin artırılmasında 

oldukça faydalı olacağı görüşündeyim. 

 
 
 
 

 
Prof. Dr. Adviye Gülçin SAĞDIÇOĞLU CELEP 

Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü Müdürü 
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1.1. ÖĞRENCİLERE AİT BİLGİLER 

Raporun bu bölümünde, anket çalışmasına katılan öğrencilerle ilgili kişisel bilgilere yer 

verilmiştir. 

Anket çalışmasına %71,8'i kadın, %28,2'si erkek olmak üzere toplam 202 öğrenci katılmıştır. 

Grafik 1’de sunulduğu üzere, çalışmaya katılan kadın öğrencilerin sayısı erkek öğrencilere 

oranla belirgin ölçüde fazladır. 

 

              Grafik 1. Ankete katılan öğrencilerin cinsiyetlerine göre dağılımı 

 
Çalışmaya katılan öğrencilerin büyük çoğunluğu ülkemiz vatandaşı olmakla birlikte; 

Azerbaycan, Sudan, İran, Yunanistan, Pakistan, Bulgaristan uyruklu katılımcılar da mevcuttur. 

Öğrencilerin uyruklarına göre dağılımları Grafik 2’de sunulmuştur. 

 

 

                          Grafik 2. Ankete katılan öğrencilerin uyruklarına göre dağılımı 
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Çalışmaya en fazla katılımı 85 kişi ile (%42,1) 26-30 yaş grubu sağlamıştır. Bu yaş grubunu 51 

kişi ile (%25,2) 31-35 yaş grubu takip etmiştir. En az katılım 20 kişi ile 41 yaş ve üzeri 

öğrencilerce sağlanmıştır. Ankete katılan öğrencilerin yaş gruplarına göre dağılımı Grafik 3’de 

sunulmuştur. 

 

                           Grafik 3. Ankete katılan öğrencilerin yaş gruplarına göre dağılımı 
 

Öğrencilerin %63,4'lük gibi büyük bir kısmı Kamu kuruluşunda çalışmaktadır. Çalışmayan 

grup %23,3 ile ikinci sırada yer almaktadır. %10,9 oranla özel sektörde çalışanları ise üçüncü 

sırada yer almaktadır. Öğrencilerin çalışma durumlarına göre dağılımı Grafik 4'te yer 

almaktadır.   

 

                         Grafik 4. Ankete katılan öğrencilerin bir işte çalışma durumlarına göre dağılımı  

 
 Ankete katılan öğrencilerin %76,2’si çalışmaları için herhangi bir burs almadığını belirtmiştir. 

Burs almayan öğrencileri %13,9 ile TÜBİTAK BİDER bursu alanlar ve %7,4 oran ile YÖK 100-

2000 bursu alanlar takip etmektedir. Öğrencilerin burs alma durumları Grafik 5'te yer 

almaktadır.   
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                         Grafik 5. Ankete katılan öğrencilerin burs alma durumlarına göre dağılımı 
 

Anket çalışmasına katılan 202 öğrencinin %77,7’si doktora programına, %22,3’ü Tezli Yüksek 

Lisans'a devam etmektedir. Ankete katılan Tezsiz Yüksek Lisans öğrencisi bulunmamaktadır. 

Devam ettikleri programa göre katılımcıların dağılımı Grafik 6’da görülmektedir. 

 

          Grafik 6. Ankete katılan öğrencilerin devam ettikleri lisansüstü programa göre dağılımı 
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Çalışmaya katılan 202 öğrencinin %61,4’ü tez döneminde, %37,1’i ders döneminde ve 

%1,5’i ise yeterlilik döneminde bulunduklarını ifade etmişlerdir (Grafik 7). Öğrencilerin 

%69,3'ü ek süre kullanmadığı, %30,7’si ise ek süre kullandığı verdikleri yanıtlara göre 

belirlenmiştir. Ayrıca öğrencilerden 174 kişi (%86,1) lisansüstü eğitimlerine kayıtlarını 

dondurmadan kesintisiz olarak devam ettiğini belirtmiştir. 

 

Grafik 7. Ankete katılan öğrencilerin kayıtlı bulundukları lisansüstü programdaki 

aşamalarına göre dağılımı 

 

Lisansüstü öğrencilerin %58,4’ü Gazi Üniversitesi Lisansüstü Eğitim-Öğretim ve Sınav 

Yönetmeliği'ni okuyarak bilgi sahibi olduğunu, %37,6’sı kısmen okuduğunu, %4’ü ise 

okumadığını belirtmiştir (Grafik 8).   

 

Grafik 8. Ankete katılan öğrencilerin Gazi Üniversitesi Lisansüstü Eğitim-Öğretim ve 

Sınav Yönetmeliği'ni okuma durumlarına göre dağılımı 
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Eğitimlerini tamamladıktan sonra öğrencilerin kariyer hedeflerine bakıldığında büyük 

çoğunluğun (%70,8) akademisyen olmak istediği görülmektedir. Ankete katılan öğrencilerin 

kariyer hedeflerine göre dağılımları Grafik 9’da sunulmuştur. 

 

                           Grafik 9. Ankete katılan öğrencilerin kariyer hedeflerine göre dağılımı 
 

Ankete katılan öğrencilerin %74,8'lik büyük bir çoğunluğu herhangi bir araştırma projesinde yer 

almadıklarını belirtirken %16,8’i BAP, %5,4’ü ise TÜBİTAK projesinde yer aldıklarını belirtmektedir. 

Öğrencilerin görev aldıkları projelerin dağılımları Grafik 10'da yer almaktadır. 

 

Grafik 10. Ankete katılan öğrencilerin bir araştırma projesinde görev alma durumlarına 

göre dağılımı 

 

Ankete katılan öğrencilerden %55,4’ünün tezinin proje ile desteklenmediği, öğrencilerin 

%10,9’unun BAP ile, %1,5’inin ise TÜBİTAK ile desteklendiği görülmektedir. Öğrenciler arasında 

ders ve yeterlilik döneminde olanlar olması nedeniyle henüz proje desteği almayan öğrenci 

sayısının fazla olduğu düşünülmektedir. Öğrenci tezlerinin proje ile desteklenme durumu Grafik 

11'de yer almaktadır.     
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Grafik 11. Ankete katılan öğrencilerin tezlerinin proje ile desteklenme durumuna göre 

dağılımı 

 

Öğrencilerin lisansüstü eğitimleri sırasında katıldıkları bilimsel etkinlikler sorulduğunda, 

kongre, konferans, çalıştay, seminer gibi bilimsel etkinliklere katılım oranlarının yüksek olduğu 

gözlenmiştir. Grafik 12’de sunulduğu üzere, ankete katılan 202 öğrencinin büyük çoğunluğu 

kongre ve seminere katılmıştır. %64,9’luk yüzde ile hem kongre hem de seminere katılımın 

eşit olduğu, %48,5 ile konferans ve %19,3 ile çalıştayın takip ettiği görülmektedir. 

Öğrencilerin %11.4'ü ise herhangi bir akademik etkinliğe katılmadığını ifade etmektedir.  

 

Grafik 12. Ankete katılan öğrencilerin çeşitli bilimsel etkinliklere katılım durumu
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1.2 ÖĞRENCİLERİN GAZİ ÜNİVERSİTESİ SAĞLIK BİLİMLERİ ENSTİTÜSÜ’NDE 

SUNULAN EĞİTİM-ÖĞRETİM VE HİZMETLERE İLİŞKİN MEMNUNİYETLERİ 

Çalışmanın bu bölümünde öğrencilere sağlanan hizmet destek ve fırsatlar, Sağlık Bilimleri 

Enstitüsü tarafından sunulan hizmetler, lisansüstü eğitim akademik kadrosu, lisansüstü 

eğitim kuralları ve bu kuralların uygulanma şekilleri, uzaktan eğitim, Enstitü tarafında 

düzenlenen etkinlik ve eğitimlerin değerlendirilmesine yönelik çeşitli sorular yöneltilmiştir. 

Öğrencilerin sorulara yanıtlarını beşli derecelendirme (“1 = Kesinlikle katılmıyorum”, “2 = 

Katılmıyorum”, “3 = Kısmen katılıyorum”, “4 = Katılıyorum”, “5 = Kesinlikle katılıyorum”) 

üzerinden vermeleri istenmiştir. 

Bu bölümde sunulan grafiklerde belirtilen renklendirme sistemi kullanılmıştır. “Mavi = 

Kesinlikle katılmıyorum”, Kırmızı = Katılmıyorum”, “Sarı = Kısmen katılıyorum”, “Yeşil = 

Katılıyorum”, “Mor= Kesinlikle katılıyorum” cevaplarını ifade etmektedir. Gönüllülük ve gizlilik 

esasına göre yürütülen anket çalışmasına 201 öğrenci katılmıştır. Sütun grafiklerde sol 

kısımda yer alan sayılar,  soruyu yanıtlayan öğrenci sayısını ifade etmektedir. 

 

 

 
Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) tarafından sağlanan hizmetlerin değerlendirilmesi amacıyla 

öğrencilere sekiz adet soru yönlendirilmiş ve sorulara verilen yanıtların dağılımları Grafik 

13’de sunulmuştur. 

Öğrencilere sağlanan hizmet, destek ve fırsatların değerlendirilmesi amacıyla sorulan sorulara 

verilen yanıtlar değerlendirildiğinde öğrencilerin genel olarak sunulan hizmetlerden memnun 

olduğu, en az seçilen seçeneklerin grafiklerde mor ve yeşil renklerle gösterilen “Katılmıyorum” 

ve “Kesinlikle katılmıyorum” olduğu izlenmiştir. 
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Öğrencilere sağlanan hizmet, destek ve fırsatların değerlendirilmesi amacıyla öğrencilere 

yöneltilen sorulara verilen cevaplara göre, üniversitenin kütüphane olanaklarından 

memnuniyetin yüksek olmasına karşın sosyal tesis olanakları ve klinik/laboratuar alt 

yapısından memnuniyetin biraz daha düşük olduğu görülmektedir. Dersliklerin fiziki 

şartlarının ve üniversitede yapılan sosyal ve kültürel faaliyetlerin yeterli olduğu çoğu öğrenci 

tarafından belirtilmektedir. Ulusal/Uluslararası Lisansüstü burs olanakları, Öğrenci değişim 

programları (ERASMUS gibi) ve ORPHEUS süreci hakkında bilgilendirmenin artırılması 

gerektiği görülmektedir. Duyuru ve tanıtımların Enstitümüz Web sitesi üzerinden daha sık 

yapılması, e-posta yoluyla öğrencilere ulaşılmasının öğrencilerimizin bu konulara olan 

farkındalığını artıracağı düşünülmektedir.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Öğrencilere sağlanan hizmet, destek ve fırsatların 

değerlendirilmesi amacıyla yöneltilen soruların içerikleri 
Üniversitenin kütüphane olanakları  

Üniversitenin sosyal tesisleri  

Öğrenci klinik/laboratuvar alt yapısı  

Dersliklerin fiziki şartları 

Üniversitede yapılan sosyal ve kültürel faaliyetler  

Ulusal/Uluslararası Lisansüstü burs olanakları  

Öğrenci değişim programları 

ORPHEUS programı 
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Üniversitenin 
kütüphane 

olanaklarından 
memnunum. 

Üniversitenin sosyal 
tesislerinden 
memnunum. 

Öğrenci 
klinik/laboratuar alt 

yapısı yeterlidir. 

Dersliklerin fiziki 
şartları yeterlidir. 

 
Üniversitede yapılan 

sosyal ve kültürel 
faaliyetler yeterlidir. 

Ulusal/Uluslararası 
Lisansüstü burs 

olanakları ile ilgili 
yeterli bilgiye sahip 

olduğumu 
düşünüyorum. 

Öğrenci değişim 
programları 

(ERASMUS gibi) 
hakkında yeterli 
bilgiye sahibim. 

ORPHEUS 
programı 

hakkında bilgi 
sahibiyim. 

 
 

Grafik 13. Öğrencilere sağlanan hizmet, destek ve fırsatların değerlendirilmesine yönelik sorulara 
göre öğrenci sayılarının dağılımı 
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Öğrencilere yöneltilen sorulardan bir tanesi olan ulusal veya uluslararası destek programları 

aracılığıyla yurtdışı eğitim/öğretim/araştırma/staj tecrübelerine ilgilerinin yüksek olduğu, 

öğrencilerin %12.4’ü bahsi geçen programlar sayesinde yurtdışı eğitim/öğretim/araştırma/staj 

tecrübesi edindiği, %77,7 gibi büyük bir çoğunluğun ise yurtdışı tecrübesi edinmek istediği 

görülmüştür (Grafik 14). 

 

Grafik 14. Öğrencilerin ulusal veya uluslararası destek programları aracılığıyla 
yurtdışı eğitim /öğretim /araştırma / staj tecrübelerine yönelim yanıtların 
dağılım
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Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) tarafından sağlanan hizmetlerin değerlendirilmesi amacıyla 

öğrencilere 6 adet soru yönlendirilmiş ve sorulara verilen yanıtların dağılımları Grafik 15’da 

sunulmuştur. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Grafik 15’de açıkça görüldüğü üzere öğrencilerimizin Sağlık Bilimleri Enstitüsü tarafından 

sağlanan hizmetlerden memnuniyet oranları oldukça yüksektir. Elde edilen veriler, 

öğrencilerin Sağlık Bilimleri Enstitüsü idaresi ve öğrenci işleri ile iletişiminin yüksek olduğunu, 

aldıkları hizmeti yeterli bulduklarını, web sayfasından yapılan duyuruları takip ettiklerini işaret 

etmektedir. 

 
SBE yönetimi ile iyi 

iletişim kurabiliyorum. 

SBE’nin öğrenci 
sorunlarına 

yaklaşımından 

memnunum. 

SBE öğrenci işleri 
personeli ile iyi 

iletişim 
kurabiliyorum. 

 
 

 

SBE tez yazım, 
savunma ve teslim 

süreçlerinden 

memnunum. 

SBE web (ağ) 
sayfasını sıklıkla 
ziyaret ederim 
ve duyuruları 

takip 
ederim. 

Öğrenci işleri bilgi 
sisteminden ve 
kullanımından 
memnunum. 

 

Grafik 15. SBE tarafından sağlanan hizmet ve destek değerlendirilmesine ait veriler 

 
 

 
Öğrencilere Sağlık Bilimleri Enstitüsü 

(SBE) tarafından sağlanan hizmetlerin 

değerlendirilmesi amacıyla yöneltilen 

soruların içerikleri 

SBE yönetimi ile iletişim 

SBE’nin öğrenci sorunlarına yaklaşımı 

SBE öğrenci işleri ile iletişim 

SBE tez yazım, savunma ve teslim süreçleri 

SBE web (ağ) sayfasını takip etme durumu 

Öğrenci işleri bilgi sistemi 
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Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) Lisansüstü Programlarının akademik 

kadro yeterliliklerinin değerlendirilmesi amacıyla yöneltilen soruların 

içerikleri 
Anabilim Dalı Başkanı/Program Başkanı ile iletişim 

Danışman öğretim üyesi ile iletişim/ilişki 

Programda ders veren öğretim üyeleri ile iletişim 

Öğretim üyelerinden mesleki ve akademik gelişim, kariyer olanakları konularında 

alınan destek/tavsiye 

Akademik sorumlulukların planlanmasında öğrenci isteklerine gösterilen tutum 

Öğretim üyelerinin öğrencilere sergiledikleri tutum 

Öğretim üyelerinin ulaşılabilirliği  

Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) Lisansüstü Programlarının akademik kadro yeterliliklerinin 

değerlendirilmesi amacıyla öğrencilere yedi adet soru yönlendirilmiş ve sorulara verilen 

yanıtların dağılımları Grafik 16’de sunulmuştur. 

 

 Grafik 16'da da görüldüğü üzere, öğrencilerin kayıtlı bulundukları program Başkanı/Anabilim 

dalı başkanı, programda ders veren öğretim üyeleri ve danışmanları ile iyi iletişim 

kurabildiklerini ortaya koymuştur. Danışman öğretim üyelerinin öğrencilere yeterli zaman 

ayırmakta olması, öğrencilerin akademik gelişimini yakından izlemesi ve desteklemesi 

lisansüstü eğitim programlarının başarısını ortaya koymaktadır. Ayrıca ankete katılan 

öğrencilerin, öğretim üyelerine ulaşılabilirliği, öğretim üyelerinin mesleki gelişim konusunda 

destekleri, kariyer olanakları konusunda bilgilendirme, akademik yayın yapmaya teşvik etme 

konularında da memnuniyet düzeylerinin yüksek olduğu izlenmiştir 
 

 
Anabilim Dalı 

Başkanı/Program Başkanı 
ile iyi iletişim 

kurabiliyorum. 

Danışmanım bana 
yeterli zamanı 
ayırmakta ve 

akademik 
gelişimimi 

izlemektedir. 

Programda ders 
veren öğretim 
üyeleri mesleki 

gelişimim 
konusunda beni 

desteklemektedir. 

Öğretim üyeleri 
kariyer 

olanakları 
(eğitim, iş gibi) 

konusunda 
öğrencilere 
önerilerde 

bulunmaktadır. 

Akademik 
sorumlulukların 
(ders saatleri, 

akademik 
danışmanlık 
saatleri vb.) 

planlanmasında 
öğrencilerin 

istekleri dikkate 
alınmaktadır. 

Öğretim üyeleri 

öğrencileri 

akademik yayın 

yapma 

konusunda 

yönlendirir ve 

teşvik eder. 

Öğretim 

üyeleri 

ulaşılabilirdir

. 

 

 Grafik 16. Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) Lisansüstü Programlarının akademik kadro yeterliliklerinin 

değerlendirilmesine yönelik öğrenci sayılarının dağılımı  
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Çalışmanın bu kısmında Sağlık Bilimleri Enstitüsü (SBE) Lisansüstü Programlarının 

değerlendirilmesi amacıyla öğrencilere yirmi iki adet soru yönlendirilmiş, sorulara verilen 

yanıtların dağılımları incelenmiş ve grafikler halinde sunulmuştur. 

Grafik 17’de sunulduğu üzere öğrencilerin Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü öğrencisi 

olmaktan memnuniyet oranlarının oldukça yüksek olduğu (%88,1) izlenmiştir. Öğrencilerin 

devam ettikleri lisansüstü programı aynı alanda çalışmak isteyen kişilere önerme seviyelerinin 

de yüksek olması (%88,6), programlardan genel olarak memnun olunduğunu ve programların 

başarıyla yürütüldüğünü ortaya koymaktadır. 

 

Grafik 17. Öğrencilerin Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü öğrencisi olmaktan duydukları memnuniyet ve 

programı tavsiye etme oranları 

 

Öğrencilere kayıtlı oldukları lisansüstü program kurallarının açıklığı ve herkese eşit 

uygulandığı konusunda büyük çoğunluk “Kesinlikle katılıyorum” cevabını vermiştir. 

Programlarda akademik tartışma ortamlarının oluşturulduğu, tez çalışmalarında disiplinler 

arası çalışmaların destekleniyor olması da öğrencilerin yüksek oranda memnuniyetlerini ifade 

ettikleri kriterler arasında yer almaktadır. Öğrencilerimizin yüksek oranda eğitim süreçlerinde 

bilimsel değeri yüksek yayınlar üretilmesi gerektiğini düşünmeleri, kayıtlı oldukları 

programdaki öğretim üyeleri/danışmanları tarafından yayın yapmaya teşvik edildiklerini ve 

çalışmalarından bilimsel çıktı üretmenin akademik hayattaki önemini kavradıklarını 

vurgulamıştır. Öğrencilere programlardaki ders sayısı, içerikleri, dersi veren öğretim üyesinin 

alan uzmanlığı, öğrenci ile ilişkisi sorulduğunda öğrencilerin çoğunun memnum oldukları 

görülmektedir (Grafik 18).  
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Programın kuralları açık ve 
belirgindir. 

Programdaki kurallar 
herkese eşit 

uygulanmaktadır. 

Programda akademik 
tartışma ortamları 
oluşturulmaktadır. 

Tez çalışmalarında 
disiplinler arası 

çalışmalar 
destelenmektedir. 

Eğitim sürecinde mutlaka 
bilimsel değeri yüksek 

yayınlar üretilmesi 
gerektiğini 

düşünüyorum. 

 

Programdaki derslerin 
içeriklerinden 
memnunum. 

Programdaki derslerin 
sayısından memnunum. 

Öğretim üyeleri 
alanında uzmandır. 

Öğretim üyeleriyle 
öğrenciler arasındaki 

ilişkilerden 
memnunum. 

Dersler dışında 
yürütülen akademik 
çalışmalara katılma 

olanaklarından 
memnunum. 

 

Grafik 18. Öğrencilerin kayıtlı oldukları program hakkındaki görüş dağılımları 

 

Öğrencilere, okudukları Lisansüstü programların kendilerine kazandırdığı becerileri ölçmeye yönelik 

bir takım sorular yöneltilmiştir. Bunlar; 

 Alanında kendini geliştirebilme  

 Alanındaki güncel gelişmeleri takip edebilme 

 Alanındaki araştırma yöntem ve tekniklerini kullanabilme  

 Etik değerleri geliştirebilme 

 Akademik bir çalışmayı bağımsız olarak planlayabilme ve yürütebilme 

 Ekip çalışmasıyla araştırma yapabilme 

 Akademik bir çalışmayı sözlü ve yazılı olarak sunabilme  

 Akademik yayın hazırlayabilme 

 Akademik ortamlarda liderlik yapabilme 

 Disiplinler arası araştırmalarda aktif görev alabilme 
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Lisansüstü programların öğrencilere kazandırdığı becerileri ölçmeye yönelik sorulan sorulara 

alınan cevaplar lisansüstü programların amaçlarına uygun olarak öğrencilere pek çok beceri 

kazandırdığını ortaya koymuştur. Öğrencilere yöneltilen sorular ve alınan yanıtların dağılımı 

Grafik 19’da sunulmaktadır. Öğrenciler bu konuda yöneltilen sorulara yüksek çoğunlukla 

“Kesinlikle katılıyorum” ve “Katılıyorum” cevaplarını vermişlerdir. Bu kısımda alınan cevaplar 

Sağlık Bilimleri Lisansüstü programlarının hedefine ulaştığını, öğrencilere alanında kendini 

geliştirebilme, güncel gelişmeleri takip edebilme, güncel teknik/yöntemleri kullanabilme 

becerileri kazandırdığını ortaya koymaktadır. Ayrıca akademik hayatın temel unsurlarından 

olan bir çalışmayı planlayıp yürütebilme, sözlü-yazılı olarak sunabilme, yayın haline 

dönüştürebilme becerilerinin etik değerler çerçevesinde öğrencilere kazandırılması, verilen 

lisansüstü eğitimin güçlü yönlerini ortaya çıkarmaktadır. 

 

 

Alanımda kendimi 
geliştirebilme 

Alanımdaki güncel 
gelişmeleri takip 

edebilme 

Alanımdaki araştırma 
yöntem ve tekniklerini 

kullanabilme 

Etik değerleri 
geliştirebilme 

Akademik bir çalışmayı 
bağımsız olarak 

planlayabilme ve 
yürütebilme 

 

Ekip çalışmasıyla araştırma 
yapabilme 

Akademik bir çalışmayı 
sözlü ve yazılı olarak 

sunabilme 

Akademik yayın 
hazırlayabilme 

Akademik ortamlarda 
liderlik yapabilme 

Disiplinler arası 
araştırmalarda aktif 

görev alabilme 

 

Grafik 19.Lisansüstü programların öğrencilere kazandırdığı becerileri ölçmeye yönelik sorulara alınan yanıtların 

dağılımı 
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Covid 19 pandemisi sürecinde Sağlık Bilimleri Lisansüstü Eğitim Programları uzaktan 

eğitim şeklinde çevrimiçi olarak sürdürülmüş 2022-2023 Güz Dönemi'nde pandeminin 

etkilerinin azalması ile birlikte yüz yüze eğitime geçilmiş ancak halen çevrimiçi destekli 

yürütülen programlar mevcuttur. Uzaktan eğitim sisteminin (UES) işlevselliğini ölçmek 

amacıyla öğrencilere on bir adet soru yöneltilmiştir. Bunlar, 

 Dersleri hangi cihazdan takip ediyorsunuz? 

 Derslere kolaylıkla erişim sağlayabiliyorum. 

 Derslerde kullanılan eğitim materyalleri yeterlidir. 

 Bilgilendirmelerin yeterli olduğunu düşünüyorum. 

 Sanal sınıf uygulamasını nasıl kullanacağımı biliyorum. 

 Sanal sınıf uygulamasında zaman zaman teknik problemlerle karşılaşıyorum. 

 Canlı dersleri düzenli olarak takip ediyorum. 

 Sürekli tekrar etme imkânının avantaj olduğunu düşünüyorum. 

 Yapılan asenkron sınavları (ödev, quiz vb.) yeterli buluyorum. 

 Ders sürelerinin yeterli olduğunu düşünüyorum. 

 Kullandığım internet altyapısı yeterlidir. 

 

Ankete katılan öğrencilerin %42,1’i (85 kişi) uzaktan eğitim almadığını ifade etmektedir. 

Uzaktan eğitim alan öğrencilerin çoğunluğu (%51,5’i) dersleri bilgisayardan takip ettiğini 

belirtmiştir.  

Ankete katılan 202 öğrenciden 117’si Uzaktan Eğitim Sistemini (UES) kullanmaktadır. UES'yi 

değerlendiren öğrencilerin verdiği yanıtlar Grafik 20'de görülmektedir. Yanıtlar incelendiğinde, 

öğrencilerin sistemden memnuniyetlerinin yüksek olduğu sonucuna varılmaktadır. 

Öğrencilerin sanal sınıf uygulamalarına hakim olduğu, canlı derslere rahatlıkla erişim 

sağlayabildiği, ders sürelerini ve değerlendirme sınavlarını yeterli buldukları sorulara verilen 

yanıtlardan anlaşılmaktadır. Öğrenciler sanal sınıf uygulamasında zaman zaman teknik 

problemlerle karşılaştıklarını bildirmişler ancak bu durumun UES sistemi ile ilgili bir durum 

olmadığı ancak öğrencilerin internet alt yapısı ile ilgili olma olasılığının oldukça yüksek olduğu 

düşünülmektedir. Ayrıca, sistemde kayıtlı derslerin tekrar ve sınırsız sayıda izlenebiliyor olması 

sürekli tekrar etme fırsatı yarattığı için, öğrenciler tarafından bir avantaj olarak 

değerlendirilmiştir. 
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Derslere kolaylıkla erişim 
sağlayabiliyorum. 

Derslerde kullanılan 
eğitim materyalleri 

yeterlidir. 

Bilgilendirmelerin yeterli 
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Sanal sınıf 
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kullanacağımı 
biliyorum. 
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Canlı dersleri düzenli 
olarak takip ediyorum. 

Sürekli tekrar etme 
imkanının avantaj 

olduğunu düşünüyorum. 

Yapılan asenkron 
sınavları (ödev, quiz 

vb.) yeterli 
buluyorum. 

Ders sürelerinin 
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düşünüyorum. 

Kullandığım internet 
altyapısı yeterlidir. 

 
Grafik 20. Uzaktan Eğitim Sisteminin Değerlendirilmesi amacıyla sorulan sorulara alınan 
yanıtların dağılımı 

 

 

 

2022 yılında Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü tarafından düzenli olarak pek çok 

etkinlik ve eğitim düzenlenmiştir. Bu etkinliklerin başında Salı günleri çevrimiçi 

gerçekleştirilen Salı Konferansları gelmektedir. Salı konferanslarının değerlendirilmesi 

amacıyla öğrencilere, konferanslara katılım durumu, memnuniyetleri ve konferanslara 

eklemek istediği konular hakkında sorular yöneltilmiştir.  

Çevrimiçi konferanslara öğrencilerin %42,1’i nadiren katıldığını, %32,2’si sıklıkla katıldığını, 

%23,3’ü hiç katılmadığını ifade ederken %2,5’i tümüne katıldığını ifade etmektedir (Grafik 

21). Öğrencilere Salı konferanslarından memnuniyet durumu sorulduğunda %84,2’si 

memnun olduklarını ifade etmektedir. Salı konferanslarının hafta içi ders saatlerinde olması, 

öğrencilerin konferans duyuruları takip edememiş olması ve konferansların tekrar izleme 

imkânının olmaması sebebiyle katılımın yetersiz olduğu düşünülmektedir. Konferans 

duyurularının farklı kanallar yoluyla daha sık yapılarak daha fazla öğrenciye ulaşma imkanı 
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bulunduğunda konferanslara katılımın artacağı düşünülmektedir. Öğrencilerden gelen geri 

bildirimlere göre eğitimlere katılmayı istemelerine rağmen, ders programlarının uymaması, 

bazen diğer konferanslar ile aynı saate denk gelmesi katılamama nedenleri arasındadır. Tüm 

konferansların koordine bir şekilde yapılmasının faydalı olabileceği de önerilmektedir.  

 

Grafik 21. Öğrencilerin Salı Konferansları'na katılım durumu 

 
Salı Konferansları'na konu olarak neler eklenmesini istersiniz? sorusuna öğrencilerden çeşitli 

yanıtlar alınmıştır. Bunlar; bilimsel güncel konular, sağlık alanında geleceğin meslekleri, 

geleceğin sağlık eğitiminde yeni teknolojilerin kullanımı, kanserde yapay zeka kullanımı, halk 

sağlığının değerlendirilmesi, sağlıklı yaşam, dijital sağlık okuryazarlığı, sağlık ekonomisi, 

Biyoinformatik ve programın kullanımı, COVİD-19 aşı çalışmaları, stres ve zaman yönetimi, iş 

ortamında insani değerler eğitimi, duygusal düzenleme, davranış yönetimi, bilimsel yayın ve 

tez yazım süreci, araştırma yöntemleri, veri tabanları ve dizinler, makale yazma ve yayın 

süreci,  multidisipliner çalışma örnekleri, proje yazma eğitimi, akademik İngilizce’nin 

geliştirilmesine yönelik stratejiler, biyoistatistik, SPSS programı ve istatistik analizi, 

uygulamalı GraphPad Prism eğitimi, ERASMUS ve öğrenci değişim programları, Yabancı 

uyruklu öğrenciler için burs imkanları, TÜBİTAK veya diğer kuruluşların yurtdışı burs 

imkanları, staj programları, yurtdışı burs alan veya staja gitmiş olan kişilerden tecrübe 

aktarımı, E-spor, Spor Tarihi, spor ve sağlık, Diş Hekimliği, İmmünoloji, Endokrinoloji, 

Toksikoloji alanlarında güncel konular gibi konuların da konferanslara eklenmesi öğrenciler 

tarafından önerilmektedir.   

Öğrencilerin Enstitü tarafından düzenlenen Proje Yazma Eğitimi'nden memnuniyet 

durumuna bakıldığında, öğrencilerin %55,9’u eğitimden memnun kaldığını ifade ederken, 

ankete katılan öğrencilerin %40,1’i eğitime katılamadığını ifade etmektedir. Öğrencilerin 

%4’ü ise eğitimden memnuniyetsizliğini belirtmektedir. Öğrencilerin ifade ettiği Salı 

Konferansları'na katılamama nedenleri proje eğitimine katılımın yetersizliği için de 

düşünülebilmektedir.  
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1.3 ÖĞRENCİLERİN GÖRÜŞ VE ÖNERİLERİ  
 

Çalışmanın bu bölümünde öğrencilere açık uçlu olarak Sağlık Bilimleri Enstitüsü'nün 

beğendikleri nitelikleri ve Enstitüsü'nde geliştirilmesini düşündükleri konular hakkında 

görüş ve önerileri sorulmuş, alınan yanıtlar derlenmiştir. 

Öğrencilerin görüşleri değerlendirildiğinde genel olarak işleyişten memnun oldukları, 

Enstitü ile iletişim kurabildikleri, bilgi ve hizmet alabildikleri, öğrenci odaklı 

yaklaşımdan memnun oldukları görüşleri ön plana çıkmaktadır. Ayrıca yaşanan 

sorunlarda hızlı çözüm sağlanması, eğitim ve etkinlikler ile aktif bir enstitü oluşu, 

yönetim ve diğer ekibin ulaşılabilir olması enstitünün öğrenciler tarafından beğenilen 

özellikleri arasında yer almaktadır. 

Öğrencilerin Sağlık Bilimleri Enstitüsü'nde geliştirilmesini düşündükleri konuların 

başında Enstitü’nün konumunun uzak olmasının iletişimi aksattığı yönündedir. Eğitim 

duyurularının daha erken yapılması, yönetmelik değişimlerinde mağduriyet 

yaşanmaması amacıyla daha çok bilgilendirme yapılması, bütün enstitü idari 

personelinin aynı donanım ve bilgiye sahip olması ve ulaşılabilirliğinin artırılması, 

Enstitünün düzenlediği çevrimiçi veya yüz yüze eğitimlerin kayıt altına alınarak uygun 

bir platformda tekrar izleme imkânının olması ve Salı Konferansları’nın herkesin 

katılım sağlayabileceği başka bir gün ve saate planlanması, daha kapsamlı online proje 

yazma eğitimlerinin verilmesi, öneriler olarak belirtilmektedir. 
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2.1. ÖĞRETİM ÜYELERİNE AİT BİLGİLER 

Raporun ilk bölümünde, anket çalışmasına katılan öğretim üyeleriyle ilgili kişisel bilgilere 

yer verilmiştir. 

Öğretim üyeleri için düzenlenen anket çalışmasına toplam 127 öğretim üyesi katılmıştır. 

Öğretim üyelerinden 97 kişi (%76,4) kadın, 30 kişi (%23,6) erkektir. Öğrenci sayılarına benzer 

bir şekilde, çalışmaya katılan kadın öğretim üyeleri, erkek öğretim üyelerine oranla belirgin 

ölçüde fazladır.  

Ankete en fazla katılım profesörler (%68,5) tarafından sağlanmıştır, onları doçentler (%22) ve 

doktor öğretim üyeleri (%9,4) izlemektedir. Ankete katılan öğretim üyelerinin %8,7’si 0-10 yıl, 

%29,9’u 11-20 yıl, %38,6’sı 21-30 yıl, %22,8’i 31 yıl ve üzeri süresince Gazi Üniversitesi’nde 

görev yapmaktadırlar.  

Ankete katılan 127 öğretim üyesinin %98,4'ü lisans/yüksek lisans/doktora derecesini 

yurtdışındaki bir üniversiteden almadığını ifade etmektedirler. Lisans eğitimini hiç bir öğretim 

üyesi yurtdışında tamamlamamışken öğretim üyelerinden %1,6'sı yüksek lisansını, %0,8'i 

doktorasını yurtdışında tamamlamıştır. 

Anket çalışmasına katılan öğretim üyelerinin %36,2’sının yurtdışı araştırma tecrübesi 

bulunmamaktadır. Buna karşılık %26,8’inin toplamı 6 aydan az, %18,9'unun 6-12 ay, 

%7,1’inin 13-24 ay ve %11’inin 25 ay ve üzeri yurtdışı araştırma tecrübesi bulunmaktadır 

Çalışmaya katılan 127 öğretim üyesinden 79 kişi (%62,2) üniversite dışı ulusal kaynaklı 

araştırma projelerinde yürütücü veya araştırmacı olarak görev almışken, 48 kişi (%37,8) söz 

konusu projelerde görev almadıklarını bildirmişlerdir.  

Ankete katılan öğretim üyelerinin %81,1'i öğretim üyesi değişim programlarından 

yararlanmadığını bildirirken, %18,9’u bu programlardan yararlandığını bildirmiştir. 

Çalışmaya katılan 127 öğretim üyesinin 2022 yılında katıldıkları akademik etkinlikler Grafik 

22'de belirtilmektedir. 2022 yılında öğretim üyelerden %87,4'ü en çok kongreye katılım 

sağlamışken, %1,6'sı herhangi bir akademik etkinliğe katılmadığını ifade etmiştir.   
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Grafik 22. Ankete katılan öğretim üyelerinin çeşitli bilimsel etkinliklere katılım sayılarını gösteren grafik 

 

2.2 ÖĞRETİM ÜYELERİNİN GAZİ ÜNİVERSİTESİ SAĞLIK BİLİMLERİ 

ENSTİTÜSÜ’NDE SUNULAN EĞİTİM-ÖĞRETİM VE HİZMETLERE İLİŞKİN 

MEMNUNİYETLERİ  

Çalışmanın bu bölümünde öğretim üyelerine Sağlık Bilimleri Enstitüsü ile ilişkiler, enstitü 

tarafından yürütülen hizmetler,  lisansüstü programlara yönelik memnuniyet, Uzaktan Eğitim 

Sistemi, Enstitü tarafından düzenlenen eğitim ve etkinliklere yönelik çeşitli sorular 

yöneltilmiştir. Öğretim üyelerinin bazı sorulara yanıtlarını beşli derecelendirme (“1 = 

Kesinlikle katılmıyorum”, “2 = Katılmıyorum”, “3 = Kısmen katılıyorum”, “4= Katılıyorum”, “5= 

Kesinlikle katılıyorum”) üzerinden vermeleri istenmiştir. Sütun grafiklerde renklendirme 

sistemi kullanılmıştır. “Mavi = Kesinlikle katılmıyorum”, Kırmızı = Katılmıyorum”, “Sarı = 

Kısmen katılıyorum”, “Yeşil = Katılıyorum”, “Mor= Kesinlikle katılıyorum” cevaplarını ifade 

etmektedir. 

 

 
 

Ankete katılan öğretim üyelerinin büyük bir çoğunluğu Sağlık Bilimleri Enstitüsü yönetimi ve 

personeli ile iyi iletişim kurabildiğini belirtmiştir. Ayrıca anket sonuçlarında Sağlık Bilimleri 

Enstitüsü’nün karar alma süreçlerinin işleyişinin iyi olduğunun ve kurum içi gelişmelerin 

bilgilendirmelerinin yeterli olduğu anlaşılmaktadır. Katılımcıların büyük çoğunluğunun 

geçtiğimiz yıllarda geçişi yapılan Lisansüstü Öğrenci Bilgi Sistemi’nin kullanımından memnun 

oldukları gözlenmiştir. Orpheus süreci ile ilgili katılımcılara yöneltilen sorularda konuyla ilgili 

bilgi sahibi olma oranının yüksek olduğu gözlenmiştir. Ayrıca öğretim üyeleri tarafından 

Orpheus etiketinin lisansüstü standartları arttıracağı yönünde geri bildirim alınmıştır. Bu 

sonucu destekler nitelikte de ankete katılan öğretim üyelerinin büyük çoğunluğu lisansüstü 

eğitimde ulusal/uluslararası akreditasyonun gerekli olduğu yönünde görüşler alınmıştır (Grafik 

23). 
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Enstitü yönetimi ile iyi 
iletişim kurabiliyorum. 
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kurabiliyorum. 

Enstitüdeki karar alma süreçlerinin 
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Lisansüstü Öğrenci Bilgi 
Sistemi’nin kullanımından 

memnunum. 

Orpheus hakkında yeterli bilgiye 
sahibim. 

Orpheus etiketinin lisansüstü 
eğitim standartlarını arttıracağını 

düşünüyorum. 

Lisansüstü Eğitimde 
ulusal/uluslararası 

akreditasyonun gerekli 
olduğunu düşünüyorum. 

 
Grafik 23.  Öğretim üyelerinin SBE ile iletişimi ve SBE tarafından yürütülen hizmetler ile ilgili 
görüşlerinin dağılımı 

 

Ankete katılan öğretim üyelerinin Sağlık Bilimleri Enstitüsü’nün web sayfasını ne sıklıkla 

ziyaret ettiği sorusuna, %78’i ara sıra, %17,3’ü çok sık ve %4,7’si hiç ziyaret etmediğini 

belirtmiştir. Ankete katılan 127 öğretim üyesinin %66,9’u lisansüstü eğitim-öğretim 

yönetmeliği hakkında bilgi sahibi iken, %30,7’si kısmen bilgi sahibi olduğunu, %2,4’ü ise 

yönetmeliği okumadığını ve bilgi sahibi olmadığını bildirmiştir. 

Ankete katılan öğretim üyelerinin Lisansüstü Eğitim-Öğretim Yönetmeliği ve uygulamalarla 

ilgili değişiklikleri çoğunlukla e-posta yoluyla (%79,5) ve Anabilim dalı duyurularından (%67,7) 

takip ettiklerini bildirmişlerdir (Grafik 24). Ayrıca katılımcıların konuyla ilgili değişikliklerin 

Sağlık Bilimleri Enstitüsü web sayfasından ziyaret ederek (%34,6) ve çalışma arkadaşlarından 

duyarak (%22,8) takip ettikleri sonuçlarına ulaşılmıştır.  

Öğrencilerin danışman tercih edebilmesinin uygun olup olmadığı ile ilgili sorulan soruya 

öğretim üyelerinin %83,5’i uygun olduğunu ifade ederken %16,5’i uygun bulmadığını ifade 

etmektedir. 
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Grafik 24. Ankete katılan öğretim üyelerinin Lisansüstü Eğitim-Öğretim Yönetmeliği ve 

uygulama değişiklikleri hakkında bilgi sahibi olma yolları 

 

 

Öğretim üyelerinin lisansüstü programlara yönelik memnuniyetlerini değerlendirmeye 

yönelik 9 adet soru yöneltilmiştir. Bu sorulara alınan yanıtlar Grafik 25'te gösterilmiştir. 

Grafik 25‘de görüldüğü gibi anket çalışmasında öğretim üyeleri derslerin içeriklerinin güncel 

olduğu ve ders sayılarının yeterli olduğu yönünde görüş sunmuşlardır. Ayrıca anket 

sonuçlarından, fiziksel olanakların geliştirilebilir olmakla birlikte yeterli olduğu ve öğrenci 

seçme ölçütlerinin uygun olduğu sonuçlarına varılmıştır. Ankete katılan öğretim üyelerimizin 

mevcut danışmanlık yüklerinden uygun olduğu anlaşılmaktadır. Ayrıca katılımcılar öğrenci-

öğretim üyesi iletişiminin güçlü olduğunu, öğrenci kariyer gelişimlerinin desteklendiğini, 

öğretim üyeleri arasındaki işbirliğinin güçlü olduğu yönünde görüş sunmuşlardır. Diğer 

disiplinlerle işbirliği açısından bakıldığında bu konunun geliştirebilir olduğu düşünülmüştür  
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Derslerin içeriği günceldir. Derslerin sayısı 
yeterlidir. 

Fiziksel olanaklar (derslikler, 
klinikler, teknik donanım, 

yazılımlar, laboratuar, uygulama 
alanları, birimler vb.) yeterlidir. 

Öğrenci seçme 
ölçütleri uygundur. 

Mevcut danışmanlık 
yükleri uygundur. 

 

Öğrenci-öğretim üyesi 
iletişimi güçlüdür. 

Öğrencilerin kariyer gelişimleri 
desteklenmektedir. 

Öğretim üyeleri arasındaki 
işbirliği güçlüdür. 

Diğer disiplinlerle işbirliği 
yeterlidir. 

 

Grafik 25. Öğretim üyelerinin lisansüstü programlar ile ilgili görüşleri 
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Pandemi sürecinde uygulanmaya başlanan uzaktan eğitim sistemini ankete katılan öğretim 

üyelerinin %70,9’u kullanışlı, %27,4’ü kısmen kullanışlı bulurken, %4.7’si kullanışlı 

bulmadığını belirtmiştir.  

Öğretim üyelerinin Uzaktan Eğitim Sistemi ile ilgili görüşlerinin alınması amacıyla sorulan açık 

uçlu soruya verilen yanıtlar derlenmiştir. Alınan yanıtlara göre, katılımcıların genel olarak 

uzaktan eğitim sistemini başarılı bulduklarını ancak bazen bağlantı ve teknik problemlerin 

yaşandığı, dersliklerden ulaşımda zorlanıldığı ifade edilmektedir. Uzaktan eğitim sürecinin 

yüz yüze eğitim kadar etkili olmasa da pandemi sürecinde eğitime devam etme imkânının 

sağlandığı, Uzaktan Eğitim Merkezi'nde görev yapan ekibin kullanıcılara yeterince destek 

sağladığı belirtilmektedir. Öğrenci ve öğretim üyesinin isteği doğrultusunda uygulama ağırlıklı 

alanlar hariç bazı derslerin kısmen uzaktan yürütülebilmesi gerektiği de görüşler arasında yer 

almaktadır. Sistemin geliştirilmesine yönelik ifade edilen öneriler şu şekildedir; tüm 

öğrencilerin görünebilirliği olmadığı için derse katılımlarını takip etmenin güç olması 

nedeniyle öğrencilerin tümünü görme imkânının verilmesi, bir çok öğrenci ile aynı anda 

görüntülü ve sesli görüşme yapılabilmesi, kontenjan sınırının olmaması, sınav oluşturma, 

ekran paylaşımı gibi konularda daha pratik, kullanıcı dostu bir düzenleme yapılması, öğrenci 

etkileşimine yönelik çözümler üretilmesi, sunum dosyası yükleme kapasitesinin artırılması 

şeklinde sıralanabilir. 
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2022 yılında Gazi Üniversitesi Sağlık Bilimleri Enstitüsü tarafından düzenli olarak pek çok 

etkinlik ve eğitim düzenlenmiştir. Bu etkinliklerin başında her Salı çevrimiçi gerçekleştirilen 

Salı konferansları gelmektedir. Salı konferanslarının değerlendirilmesi amacıyla öğretim 

üyelerine konferanslara katılım durumu, memnuniyetleri ve konferanslara eklemek istediği 

konular hakkında sorular yöneltilmiştir.  

Öğretim üyelerinin Salı konferanslarından memnuniyet durumu sorulduğunda %80,3’ü 

memnun olduklarını ifade etmektedir.  Ankete katılan öğretim üyelerinin %58,3’ü çevrimiçi 

konferanslara nadiren katıldığını, %19,7’si sıklıkla katıldığını, %19,7’si hiç katılmadığını ve 

%2,4’ü tümüne katıldığını ifade etmektedir (Grafik 26). Çevrimiçi konferanslara nadiren 

katılım oranının fazla olmasının gerekçesi olarak, ders saatleri ile konferansın aynı saatte 

olması, konferansın mesai saatleri içinde olması ve öğretim üyelerinin bu saatlerde yoğun 

olduğu ve katılamadıkları ifade edilmektedir.  

 

Grafik 26. Öğretim Üyeleri'nin Salı Konferansları'na katılım durumu 

 
Salı Konferansları'na konu olarak neler eklenmesini istersiniz? sorusuna öğretim 

üyelerinden çeşitli yanıtlar alınmıştır. Bunlar; Araştırma ve Yayın Etiği, bilim felsefesi 

ölçme ve değerlendirme, istatistik, öğrenci tez çalışmalarına yönelik destekleyici 

çalışmalar, ERASMUS değişim programları, proje yazma eğitimleri, kanser ve 

biyoteknoloji, sosyal içerikli güncel konular şeklinde sıralanabilir. Ayrıca Sağlık Bilimleri 

Enstitüsü’nde programı olan tüm bölümlerden sıra ile moderatör ve konuşmacılar 

belirlenerek her bölüm ile ilgili konulara yer verilmesi,  öğrencilere Salı konferanslarına 

katılmaları ile ilgili aktivite puanlarının verilmesi ve her anabilim / bilim dalının sırayla 

katılım sağladığı, ana bilim dallarında yapılan ve planlanan araştırmaların paylaşıldığı 

etkinlikler ile disiplinlerarası çalışmalara ve projelere katkı sağlanabileceği öğretim üyeleri 

tarafından önerilmektedir. 
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Öğretim üyelerinin kendilerini enstitünün bir parçası olarak görme durumlarını 0-10 arasında 

puanlaması istenmiş ve en çok 8 puan verildiği görülmüş, çoğunlukla da 7-10 puan arasında 

puanlama yapıldığı tespit edilmiştir (Grafik 27). Öğretim üyelerinin enstitüye yönelik genel 

memnuniyet durumlarında da yine en çok 8 puan verilmesine karşın 9 ve 10 olarak 

puanlayan kişi sayısı da çoğunluktadır. Grafik 28'de öğretim üyelerinin enstitüye yönelik 

genel memnuniyet durumları gösterilmektedir.   

 

Grafik 27. Öğretim Üyeleri'nin enstitünün bir parçası olarak kendilerini hissetme durumu 
 

 

Grafik 28. Öğretim üyelerinin enstitüye yönelik genel memnuniyet durumları 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

33  

 2.3 ÖĞRETİM ÜYELERİNİN GÖRÜŞ VE ÖNERİLERİ 

  

Öğretim üyelerine Sağlık Bilimleri alanında açılabilecek disiplinlerarası program önerileri 

sorulduğunda; Akupunktur ve Tamamlayıcı Tıp Doktora Programı, Sağlık Bilimlerinde 

İstatistik, kanser, kök hücre ve sağlıklı yaşlanma, Biyoteknoloji, Tıp Tarihi ve Etik, Atık 

Yönetimi, Bağımlılık Programı, Aile Danışmanlığı, Mühendislik Fakültesi ile birlikte Spor ve 

Teknoloji, Engelli Sağlığı ve özel gereksinimli bireylere disiplinler arası yaklaşım, Üreme 

biyolojisi, Biyoinformatik, Biyomateryal, Klinik Araştırmalar şeklinde sıralanabilir. 

Ankete katılan öğretim üyelerinden lisansüstü eğitim ve öğretim hizmetlerini geliştirmeye 

yönelik öneriler sunmaları istenmiştir. Katılımcılar tarafından sunulan öneriler; lisansüstü 

öğrenciler için kongre desteği, yurtdışı eğitimi ve kadro konusunda destek sağlanması, 

multidisipliner çalışmaların özendirilmesi, araştırma olanaklarının artırılması, tez veya 

projede yürütücünün danışman değil öğrencinin de olabilmesi, farklı üniversite veya farklı 

enstitüden ders alma ve sisteme entegrasyonunun kolaylaştırılması, doldurulması beklenen 

form çeşitliliğinin azaltılması, enstitünün ders ve tez dönemleri için işleyişi görsel ve 

videolar ile anlatılması, bütün enstitü idari personelinin aynı donanım ve bilgiye sahip 

olması ve ulaşılabilirliğinin artırılması, enstitünün merkeze yakın olması, öğretim üyesi 

lisansüstü öğrenci yükünün azaltılması, yurt dışından kabul edilen öğrencilere bölüm 

tarafından sınav yapılarak kabul edilmesi, öğrencilerin burs olanakları arttırılarak doktora 

sürecinde tam zamanlı olarak okulda bulunmaları şeklinde sıralanmaktadır. 
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3.1. İDARİ PERSONELE AİT BİLGİLER 

Raporun bu bölümünde, anket çalışmasına katılan idari personele ait kişisel bilgilere yer 

verilmiştir. 

Anket çalışmasına %60’ı kadın, %40’ı erkek olmak üzere toplam 10 idari personel 

katılmıştır.  Çalışmaya katılan idari personelin yaş dağılımlarına bakıldığında ise %70’lik 

oranla çoğunluğun 41 yaş ve üzerinde olduğu görülmektedir. Ayrıca katılımcıların %20’si 36-

40 yaş, %10'luk yüzde ile 26-30 yaş aralığında personel bulunmaktadır. Ankete katılan idari 

personelin yarıdan fazlasının (%70) lisans düzeyinde eğitimi olduğu, %20 yüksek lisans, %10 

lise düzeyinde eğitime sahip olduğu görülmektedir. Çalışmaya katılan 10 idari personelden 1 

kişi lisans eğitimini sürdürmektedir. Kamudaki görev yılı 21 ve üzerinde olan idari personel 

oranının %50 (5 kişi) olduğu görülmektedir. Çalışmaya katılan 10 idari personelin %40’ı (4 kişi) 

kamu görevi hizmet yılı 11-20 yıl, %10’unun (1 kişi) ise 0-10 yıldır. İdari personelin, Sağlık 

Bilimleri Enstitüsü’ndeki hizmet sürelerine bakıldığında ise %30’u 0-5 yıl, %40’ı 6-10 yıl, 

%20’si 11-15 yıl ve %10’u 21 yıl ve üzerinde süreyle hizmeti bulunmaktadır.   

 

3.2 İDARİ PERSONELİN GAZİ ÜNİVERSİTESİ SAĞLIK BİLİMLERİ ENSTİTÜSÜ 

İŞLEYİŞİNE İLİŞKİN MEMNUNİYETLERİ 

Raporun bu bölümünde idari personelin Sağlık Bilimleri Enstitüsü işleyişine dair “Kurumsal 

karar alma ve sorun çözme süreçleri”, “Yöneticilerin personel ile iletişimi”, “Görev ve 

sorumlulukların dağılımı”, “Personel-öğretim üyesi iletişimi”, “Çalışma ortamının fiziki 

koşulları”, “Enstitüde kullanılan Bilgi Sistemleri” gibi konulara dair sorulan sorulara verdiği 

cevaplar sunulmaktadır. 

İdari personelin sorulara yanıtlarını beşli derecelendirme (“1 = Kesinlikle katılmıyorum”, “2 = 

Katılmıyorum”, “3 = Kısmen katılıyorum”, “4= Katılıyorum”, “5= Kesinlikle katılıyorum”) 

üzerinden vermeleri istenmiştir. Bu bölümde sunulan grafiklerde belirtilen renklendirme 

sistemi kullanılmıştır. “Mavi = Kesinlikle katılmıyorum”, Kırmızı = Katılmıyorum”, “Sarı = 

Kısmen katılıyorum”, “Yeşil = Katılıyorum”, “Mor= Kesinlikle katılıyorum” cevaplarını ifade 

etmektedir. 
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Anket çalışmasına katılan idari personelin büyük çoğunluğu kurumsal karar alma 

süreçlerinden ve kurumsal sorun çözme süreçlerinden memnun olduklarını belirtmişlerdir. 

Personelin yöneticilerin personel ile iletişiminden ve yönetimin personel motivasyonunu 

arttırma çabalarından memnun olduğu görülmektedir. Ankete katılan idari personel; 

yönetimin personelin sunduğu çözüm önerilerini dikkate almasından, görev ve 

sorumlulukların dağılımından, personel arası iletişimden, personel-öğrenci iletişiminden ve 

personel-öğretim üyesi iletişiminden, destek hizmetlerinden memnun olduklarını 

belirtmişlerdir. Personel sayısından, personel niteliğinden, çalışma ortamının fiziki 

koşullarından, personelin kullandığı araç, gereç ve donanım yeterliğinden, enstitüde 

kullanılan bilgi sistemlerinden memnuniyetin yeterli seviyede olmadığı görülmektedir (Grafik 

29). Enstitü idari personeline hangi alanda hizmet içi eğitime ihtiyaç duydukları sorulduğunda 

protokol, yabancı dil, motivasyon eğitimi yanıtları alınmıştır.  
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Kurumsal karar alma 
süreçlerinden 

Kurumsal sorun çözme 
süreçlerinden 

Yöneticilerin personel 
ile iletişiminden 

Yönetimin personel 
motivasyonunu arttırma 

çabalarından 

Yönetimin personelin 
çözüm önerilerinin dikkate 

alınmasından 

 

Görev ve sorumlulukların 

dağılımından 

Personel arası 

iletişimden 

Personel-öğrenci 

iletişiminden 

Personel-öğretim üyesi 

iletişiminden 

Personel sayısından 

 

Personel niteliğinden Çalışma ortamının fiziki 
koşullarından 

Personelin kullandığı 
araç, gereç ve 

donanım 
yeterliğinden 

Enstitüde kullanılan Bilgi 
Sistemlerinden 

Destek hizmetlerinden 
(temizlik, çay/kahve 
hizmetleri, yemek, 

araç-gereç tamiratı vb) 

 
Grafik 29. SBE işleyişi değerlendirilmesine ait veriler 
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4.1. MEZUNLARA AİT BİLGİLER 

Raporun bu bölümünde, anket çalışmasına katılan mezunlar ile ilgili kişisel bilgilere yer 

verilmiştir. 

 

Anket çalışmasına %71,5’i kadın, %28,5’i erkek olmak üzere toplam 207 kişi katılmıştır. 

Çalışmaya katılan mezunlarımızın büyük çoğunluğu (%96,1’i) ülkemiz vatandaşı olmakla 

birlikte; Libya, Kazakistan, Gana, Irak ve İran uyruklu katılımcılar da mevcuttur. Çalışmaya 

katılan mezunlarımızın yaş dağılımları %32,4 (67 kişi) 31-35 yaş aralığında, %23,7 (49 kişi) 36-40 

yaş aralığında, %22,2 (46 kişi) 41 yaş ve üzeri, %21,7 (45 kişi) 26-30 yaş aralığındadır. 

Katılımcıların mezuniyet yıllarına göre dağılımları ise şu şekildedir: 2022 yılı %24,2 (30 kişi), 

2021 yılı %12,6 (26 kişi), 2020 yılı %10,6 (22 kişi), 2019 yılı %11,6 (24 kişi), 2018 yılı %6,8 (14 

kişi), 2017 yılı %5,8 (12 kişi), 2016 yılı % 3,4 (7 kişi), 2015 yılı %6,8 (14 kişi), 2014 yılı % 4,3 (9 

kişi), 2013 yılı % 1,9 (4 kişi), 2012 yılı %1,4 (3 kişi), 2011 yılı %3,4 (7 kişi), 2010 yılı %1 (2 kişi), 

2009 yılı %1,9 (4 kişi), 2008 yılı %1,4 (3 kişi), 2007 yılı %2,4  (5 kişi), 2006 yılı ankete katılım 

olmamıştır, 2005 ve öncesi %0,5 (1 kişi) ankete katılım sağlamıştır.  

Ankete katılan mezunların, Enstitümüzden mezun olunan anabilim dallarına göre dağılımları 

Grafik’30 da yer almaktadır. 

 

 

Grafik 30: Anabilim dallarına göre ankete katılan mezun sayısı dağılımı 

 

Ankete katılan mezunların, mezun oldukları lisansüstü programlara bakıldığında çoğunluğun (% 

55,6) doktoradan mezun olduğu, % 42 yüzdeyle yüksek lisans ve % 2,4 yüzde ile tezsiz yüksek 

lisans programlarından mezun olduğu tespit edilmiştir. Mezunların uzmanlık aldığı alanlarda 

çalışıp çalışmama durumuna bakıldığında büyük çoğunluğun uzmanlık aldığı alanda çalıştığı 

görülmektedir (Grafik 31).   
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Grafik 31: Mezunların uzmanlık aldığı alanda çalışma durumu 

     

  4.2. Lisansüstü Programlara Yönelik Değerlendirme 

Enstitümüz lisansüstü programların değerlendirilmesine yönelik sorulan sorularda, mezunların 

büyük çoğunluğunun aldıkları eğitimden memnun olduğu, Üniversite’nin diploma marka 

değerinin yüksek olduğunu düşündüklerini, aldıkları eğitimin kendisi için gelişme ve alana yenilik 

getirebilme imkânı sağladığını, araştırma yöntemlerini kullanma becerisine ve ulusal ve/veya 

uluslararası çalışmaları takip etmesine katkı sağladığını, uygulama ve laboratuvar imkânlarının 

yeterli olduğunu belirtmektedir. Ayrıca aldıkları eğitimin kendilerine etik ve mesleki sorumluluk 

anlayışı kazandırdığı ve akademik beklentilerini karşıladığı belirtilmektedir. Mezun olunan 

programın eğitim içeriğinin yeterliliği, öğretim elemanlarının öğrenciye olumlu yaklaşımı ile ilgili 

sorulara çoğu öğrenci “kesinlikle katılıyorum” yanıtını vermiştir. Mezunların büyük bir kısmının 

öğrencilik sırasında öğretim elemanları ile ders dışında iletişim kurabildikleri, danışmanlarının 

akademik anlamda gelişmelerine katkı sağladığı tespit edilmiştir. Mezunların çoğu, öğrencilik 

sırasında üniversite yönetiminin öğrenciye yaklaşımından memnun oldukları, idari personelin 

öğrencilere karşı tutum ve davranışlarının olumlu olduğu, yönünde geri bildirimde 

bulunmuşlardır.  

Mezunların, burs olanaklarını ve öğrencilere yönelik yürütülen yurtdışı programlar (ERASMUS, 

staj vb.) hakkında bilgilendirmeyi pek yeterli bulmadıkları tespit edilmiştir. Mezunların 

çoğunluğu kütüphane olanaklarını yeterli bulmasına karşın, gerçekleştirilen faaliyetler ve 

etkinliklerin kariyer gelişimine katkısını ve kültürel ve sosyal (eğlence, gezi vb.) etkinlikleri yeterli 

bulmadıkları görülmektedir. Mezunların Enstitümüz lisansüstü programlara yönelik 

değerlendirmeleri Grafik 32’de yer almaktadır.  
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Gazi Üniversitesinde lisansüstü 
eğitim aldığım için memnunum. 

Üniversitemin diploma marka 
değerinin yüksek olduğunu 

düşünüyorum. 

Aldığım eğitim, alanımda 
gelişmeme ve alana yenilik 

getirebilmeme imkân sağladı. 

Aldığım eğitim, alanımla ilgili 
çalışmalarda araştırma 
yöntemlerini kullanma 

becerisini kazanmama katkı 
sağladı. 

 

Aldığım eğitim alanımla ilgili 
ulusal ve/veya uluslararası 

çalışmaları takip etmemde katkı 
sağladı. 

Aldığım eğitim bana etik ve 
mesleki sorumluluk anlayışı 

kazandırdı. 

Aldığım eğitim akademik 
beklentilerimi karşıladı. 

Mezun olduğum programın 
eğitim içeriği yeterliydi. 

 
Öğretim elemanlarının 

öğrenciye yaklaşımı olumluydu. 
Öğretim elemanları ile ders 

dışında iletişim kurabiliyordum. 
Danışmanım akademik 

anlamda gelişmeme katkı 
sağladı. 

Üniversite yönetiminin 
öğrenciye yaklaşımından 

memnundum. 

 
İdari personelin öğrencilere 
karşı tutum ve davranışları 

olumluydu. 

Uygulama ve laboratuvar 
imkânları yeterliydi. 

Burs olanakları yeterliydi. Öğrencilere yönelik 
yürütülen yurtdışı 

programları (ERASMUS, staj 
vb.) hakkında yeterli 

bilgilendirme yapılıyordu. 

 
Kütüphane olanakları yeterliydi. Gerçekleştirilen faaliyetler ve 

etkinlikler kariyerimi 
geliştirmemde yardımcı oldu. 

Kültürel ve sosyal (eğlence, 
gezi vb.) etkinlikler yeterliydi. 

Eğitim alınan yerleşkeye 
kolaylıkla ulaşım 

sağlanıyordu. 

 

Grafik 32: Enstitümüz lisansüstü programların değerlendirilmesi amacıyla sorulan sorulara 

mezunların verdikleri yanıtların dağılımı 
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4.3 Mezunların Görüş ve Önerileri 

Bu bölümünde mezunlara açık uçlu olarak görüş ve önerileri sorulmuş, alınan yanıtlar 

derlenmiştir. Mezunların görüşleri değerlendirildiğinde genel olarak işleyişten memnun 

oldukları görülmektedir. Bazı mezunlar geliştirilmesini gerekli gördükleri konularda öneride 

bulunmuşlardır. Ancak mezun olunan yıllardaki farklılıklar göz önünde bulundurulmalı ve 

önceki yıllardaki uygulamalar yıllar içinde sürekli iyileştirme politikası ile düzeltilmektedir. 

Öğrencilerin, geliştirilmesini gerekli gördükleri konular arasında, uygulama gerektiren ders 

ve becerilere daha çok kaynak ve imkân tanınması, öğrencilere araştırma yöntemleri, 

istatistiksel analizler, makale, kitap bölümü, proje yazma (özellikle doktorada) ile ilgili 

derslerin zorunlu müfredata eklenmesi, doktora sonrası da iletişimin sürdürülmesi, 

danışmanların öğrencilere daha fazla vakit ayırması ve daha olumlu bir iletişim tutumu 

sergilemesi, mezunlar için etkinliklerin artırılması şeklinde sıralanabilir. 


